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COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL DE CIUTAT 
 
 
Acta de la sessió del 24 de març del 2010 
 
 
 
S’inicia la sessió a les 19.10 hores. 
 
 
Presideix la sessió el Sr. Ramon Nicolau. 
 
 
Assistents 
 
Sr. Antoni Navarro, Sra. Elisenda Rius, Sr. Emilio Ruiz, Sra. Marta Cots, 
Sra. Roser Vallhonesta, Sra. Muntsa Villanueva, Sra. Maria Pilar Díaz, Sr. Enric 
Canet, Sr. Carles Aledo, Sr. Alejandro Goñi, Sr. Mikel Aragón, Sra. Ana 
Cisneros, Sr. Jordi Gras, Sr. Carlos Aledo. 
 
 
També hi assisteixen 
 
Sr. Orland Blasco, de la Secretaria del Consell de Ciutat. 
 
 
Assistits per la Sra. Maria Jose Calvo, secretària del Consell de Ciutat. 
 
 
S’excusen  
 
Sr. Joaquim Forn, Sra. Ester Capella, Sr. Ricard Gomà, Sr. Enric Estrenjer i 
Sra. Eulàlia Perarnau. 
 
 
Sessió realitzada a la Sala Lluís Companys de l’Ajuntament de Barcelona. 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2. Seguiment de la Comissió de la Transformació de la Diagonal. 
3. Seguiment de la Comissió del Pla Director Municipal de Participació. 
4. Seguiment de la Comissió del Pla Estratègic de Turisme. 
5. Proposta de treball de la Comissió de Seguiment del Pla d’Actuació Municipal 

2008-2011. 
6. Altres assumptes. 
 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Es demana incloure el nom de la presidenta del Consell de la Joventut de 
Barcelona, Sra. Marta Cots, en una part de l’acta, i s’aprova amb aquesta 
esmena. 
 

 
2. Seguiment de la Comissió de la Transformació de la Diagonal 
 
El Sr. Ramon Nicolau informa que l’alcalde va explicar els dos projectes en 
una convocatòria urgent de la Comissió de la Diagonal el passat 18 de març. 
Les dues propostes tenen un pressupost similar, al voltant de 120 milions 
d’euros, incloent una despesa aproximada de 50 milions per a les plataformes i 
parades del tramvia. Les propostes es poden veure en el material que es va 
portar a la reunió per diferenciar La proposta «A», tipus bulevard, comporta 
mantenir l’arbrat on és actualment i es deixa els laterals un carril de serveis i 
el carril bici, optant per  ubicar el tramvia i els carrils per al transport privat i 
públic al mig a la calçada central de la Diagonal. La Proposta «B», tipus 
Rambla, opta per ubicar la mobilitat del transport públic i privat en els laterals, 
amb un disseny molt semblant al que hi ha en el tram de la Diagonal que va de 
les Glories al Fòrum; aquesta opció requereix desplaçar dues fileres d’arbres i 
ubicar el tramvia en els laterals. 
 
El Sr. Ramon Nicolau destaca de les dues opcions la plaça que es farà a la 
confluència de Diagonal-Aragó-Padilla, enfront del CEIP Ramon Llull. Quedarà 
un espai peatonal i només travessaran aquest espai el tramvia i el carril bici. 
 
El Sr. Enric Canet pregunta com s’empalmaran a Francesc Macià els dos 
trams de tramvia. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica que es farà fent la rotonda de la plaça i entrant 
per la Diagonal, el centre o els laterals, segons s’hagi optat per la proposta A o 
B. Els canvis de direcció durant el trajecte  de la Diagonal es resoldran quan es 
faci el projecte executiu. 
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La Sra. Maria Jose Calvo llegeix l’esborrany del 3er Dictamen de la Diagonal, 
i explica que aquest document se sotmetrà a votació en el plenari extraordinari 
de l’endemà, 25 de març. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica el Pla de mitjans. Encara no se sap la concreció 
dels mitjans de la campanya. Espera tenir la concreció del Pla entre el 10 i el 
15 d’abril i poder fer la reunió de la Comissió de la Diagonal entre el 15 i el 29 
d’abril. 
 
El Sr. Enric Canet vol saber d’on sortiran els diners necessaris per a la 
reforma, si s’han previst aportacions del Pla E. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica que, atès que és una obra que només s’ha 
previst en superfície, es disposarà de recursos propis; no es podrà comptar 
amb aportacions de l’Estat ni d’Europa, perquè les tasques no afecten el 
subsòl. Per tant, l’aportació de l’Ajuntament serà per a tota l’obra, i es preveu 
distribuir els diners necessaris al llarg d’un període de tres anys. 
 

 
3. Seguiment de la Comissió del Pla Director Municipal de Participació 
Ciutadana 

 
La Sra. Marta Cots explica els acords que es van adoptar en l'última reunió de 
la Comissió de Participació, perquè moltes aportacions del dictamen de la 
Comissió no es recullen en el Pla director, començant per la proposta de 
canviar l’índex. S’acorda establir un termini (fins al 14 d’abril) per recollir les 
esmenes i convocar la propera reunió per al 21 d’abril. 
 
La Sra. Pilar Díaz demana com es faran les esmenes de la Comissió i com 
s’han de fer des de les entitats. 
 
La Sra. Maria Jose Calvo explica que ara s’estan recollint les esmenes i que 
es presentaran, ordenades i sintetitzades, en la Comissió del 21 d’abril. 
Desprès caldrà veure quines esmenes s’han recollit en el Pla director definitiu i 
s’haurà d’elaborar un dictamen per presentar en el plenari del 20 de juliol. El 
debat es faria durant els mesos d’abril i maig, i estaria previst acabar abans 
del 30 de maig. 
 
El Sr. Ramon Nicolau creu que l’esborrany és un bon punt de partida i que 
permet fer totes les aportacions necessàries. El Consell de Ciutat recollirà totes 
les aportacions que es facin i, si cal, s’enviaran a tots els seus consellers i 
conselleres perquè donin la seva opinió.  
 
El Sr. Alejandro Goñi proposa que el document final sigui mes àgil. Ara és un 
document feixuc, i demana si caldria ordenar-lo perquè sigui útil. 
 
El Sr. Jordi Gras demana que el Pla director contempli promocionar la 
participació. Cal animar la gent a participar i veure quina utilitat té. Ara, és 
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freqüent que molta gent repeteixi en molts espais de participació per manca de 
renovació. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica que el Pla conté més de vint mesures 
orientades a promocionar la participació.  
 
La Sra. Pilar Díaz pregunta si el model participatiu del Consell Rector de l’IMD 
s’ha d’adaptar al Pla director. Considera que cal preservar aquest model, ja 
que ha estat votat per tots els ciutadans i ciutadanes amb discapacitats de la 
ciutat. Reflexiona sobre certs comentaris que s’han fet últimament sobre la 
proposta d’adaptar el Consell Rector de l’IMD al funcionament general que 
planteja el Pla Director, perquè es redueix la part en què es voten els 
representants a títol individual i es dóna més protagonisme a les quotes 
d’entitats i de federacions. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica que aquest model va ser pioner i va ser molt 
pactat amb tots els partits en els temps de la transició, abans de les primeres 
eleccions democràtiques locals. És un model que no entra en contradicció amb 
el Pla, com podria ser algun altre cas que difereix de ser tan sols un òrgan 
consultiu, com podia ser el Consell de Cultura i altres. Si es considera 
convenient, es podria fer una esmena per defensar l’èxit d’aquest model de 
l’IMD, però no creu que el Pla director pugui definir tot el funcionament dels 
consells,  cada consell s’atorga els seus mecanismes i del seu reglament intern. 
 

 
4. Seguiment de la Comissió del Pla Estratègic de Turisme 
 
El Sr. Alejandro Goñi, com a president de la Comissió, vol expressar que tè 
una percepció estranya d’aquesta Comissió. Creu que la contribució de la 
Comissió és més aviat escassa. Es fan aportacions, però aquesta Comissió no 
la sent pròpia del Consell. 
 
El Sr. Ramon Nicolau explica que en la primera fase sí que es tenia la 
percepció que la Comissió era útil i còmoda, i que va donar fruit a un dictamen 
molt treballat que es va presentar per aprovació al plenari, en què es va posar 
de manifest el recolzament al mateix  i l’agraïment pel treball fet per la 
comissió. 
 
El Sr. Alejandro Goñi reconeix que s’ha fet molta feina, però recalca que no 
és un pla estratègic com el d’altres comissions en què ell ha participat, i no 
està satisfet amb els resultats. Potser es tracti, més aviat, d’un document de 
síntesi de cap on es vol anar, però no és un pla estratègic. La Comissió es 
reunirà properament per reflexionar sobre el seu paper i segurament es 
proposi esperar a disposar d’el document a finals de juny per elaborar un 
dictamen o informe. S’informarà de l’acord en una propera Permanent. 
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6. Altres assumptes 
 
La Sra. Maria Jose Calvo informa que la Sra. Rosa Gil deixa el Consell de 
Ciutat per problemes personals i que més endavant valorarà si pot assumir el 
compromís que comporta formar-ne part. El Sr. Ramon Nicolau informa que 
intentaran cobrir les places vacants existents del Consell de Ciutat al Consell 
Plenari Municipal del mes de maig. 
 
El Sr. Ramon Nicolau informa de que encara no s’ha arribat a un acord entre 
els partits per proposar una persona de consens per al càrrec de síndic/a de 
greuges, i que espera que al llarg del mes d’abril s’arribi a un consens per 
designar la persona acordada per majoria. 
 
 
No havent-hi més temes per tractar, el president tanca la sessió a les 20.45 
hores. 
 
 
Certifica la secretària del Consell de Ciutat. 
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